
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

 

Zápis z 5. zasedání 

Zastupitelstva města Heřmanův Městec konaného dne 19.12.2022 v 17:00 hod. 
jednací sál, Městský úřad Heřmanův Městec, Havlíčkova 801 

 

Přítomni: Josef Kozel; Marek Výborný; Otakar Volejník; Jan Bareš; Martin Pleskot; Zdeněk Ryčl; Lucie Nepovímová; 
Ondřej Dostál; Jan Řehák; Jiří Pošík; Alena Stránská; Ondřej Volejník; Tomáš Celunda; Aleš Jiroutek; Zuzana 
Dvořáková; Ondřej Běloušek; Tomáš Brychta; Lenka Brychtová; Monika Fibichová; Veronika Hamsová; 
Martin Kolář 

Omluveni: -- 

Zapsala: 

Ověřovatelé 

Přizváni: 

Ing. Ivana Jankovská, tajemnice 

Tomáš Brychta, Lenka Brychtová 

Roman Charvát, velitel MP; Ondřej Teplý, městský architekt 
 
Schválený program: 

BOD MATERIÁL PŘEDKLÁDÁ 

1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu Ivana Jankovská (KT) 

2. Kontrola usnesení Ivana Jankovská (KT) 

3. Zpráva o činnosti Rady města Heřmanův Městec Aleš Jiroutek (ST) 

4. Zpráva o činnosti Finančního výboru Zastupitelstva města Heřmanův Městec  Ondřej Dostál (ZM) 

5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva města Heřmanův Městec  Martin Pleskot (ZM) 

6. Zpráva o činnosti Městské policie  Roman Charvát (MP) 

7. Ustanovení Osadního výboru pro Konopáč Zastupitelstva města Heřmanův Městec Aleš Jiroutek (ST) 

8. Ustanovení Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín Zastupitelstva města Heřmanův 
Městec 

Zuzana Dvořáková (MST) 

9.1. Odprodej pozemku p.č. st. 1183 a 1876/3 v k.ú. HM Aleš Jiroutek (ST) 

9.2. Odprodej části pozemku p.č. 2101/8 v k.ú. HM Aleš Jiroutek (ST) 

9.3. Odprodej části pozemku p.č. 1856/6 v k.ú. HM – Konopáč Aleš Jiroutek (ST) 

9.4. Odprodej části pozemku p.č. 1173/126 v k.ú. HM – manž. Malí Aleš Jiroutek (ST) 

9.5. Odprodej části pozemku p.č. 1173/126, 1173/167 v k.ú. HM – Peškovi Aleš Jiroutek (ST) 

9.6. Odprodej části pozemku p.č. 1173/167 v k.ú. HM - p. Tetřev Aleš Jiroutek (ST) 

9.7. Odprodej části pozemku p.č. 1173/126 v k.ú. HM – Minaříkovi Aleš Jiroutek (ST) 

9.8. Odprodej části pozemku p.č. 1173/126 v k.ú. HM – Dostálovi Aleš Jiroutek (ST) 

9.9. Odprodej pozemku p.č. 225/20 k k.ú. HM Aleš Jiroutek (ST) 

9.10. Odprodej části pozemku p.č. 270/8 v k.ú. HM Aleš Jiroutek (ST) 

9.11. Nabídka 1/2 pozemku p.č. 1418 v k.ú. HM Aleš Jiroutek (ST) 



9.12. Převod pozemku p.č. 1528/10 v k.ú. HM Aleš Jiroutek (ST) 

10. OZV o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství Zuzana Dvořáková (MST) 

11. Rozpočtové opatření ZM/2022/04, plnění a čerpání rozpočtu města k 30.9.2022 Aleš Jiroutek (ST) 

12. Návrh rozpočtu města a VH na rok 2023 Aleš Jiroutek (ST) 

13. Revokace usnesení Zastupitelstva města Heřmanův Městec č. Z/2022/015 ze dne 
14.3.2022 

Aleš Jiroutek (ST) 

14. Diskuse Ivana Jankovská (KT) 

15. Závěr Ivana Jankovská (KT) 

 
 
K jednotlivým bodům programu: 
 
 
 
 
 
1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu 

Předkládá: Ivana Jankovská – tajemnice 
 
Pan starosta přivítal přítomné, konstatoval, že nebyla doručena žádná omluvenka od zastupitelů, účastno je všech 21 
členů zastupitelstva města, a proto je jednání usnášeníschopné. Doplnil, že pozvánka na dnešní jednání byla dne 9. 
prosince 2022 zveřejněna na úředních deskách, webových stránkách a výlepových plochách města. Rovněž bylo její 
znění hlášeno veřejným rozhlasem každý den včetně dne konání zasedání zastupitelstva. Zastupitelům i veřejnosti 
byly dne 9.prosince 2022 uvolněny materiály a podklady pro dnešní jednání. 
Z předchozího jednání zastupitelstva dne 17.10.2022 byl pořízen zápis, ke kterému nebyly vzneseny připomínky, byl 
odsouhlasen a podepsán určenými ověřovateli zápisu, starostou a místostarostkou a byl zveřejněn.  
Podle platného jednacího řádu navrhl předložený program jednání doplnit o bod revokace usnesení Zastupitelstva 
města Heřmanův Městec č. Z/2022/015 ze dne 14.3.2022, kterým zastupitelstvo schválilo, že určeným zastupitelem 
pro pořízení změny č. 3 ÚP Heřmanův Městec bude Josef Kozel, starosta města. 
Navrhl schválit za ověřovatele zápisu Tomáše Brychtu a Lenku Brychtovou a určil zapisovatelkou zápisu tajemnici 
městského úřadu Ivanu Jankovskou.  
 
Usnesení č.: Z/2022/082 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
navržený program jednání 

II. 
 

s c h v a l u j e 
ověřovatele zápisu: Tomáš Brychta, Lenka Brychtová,  

III. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
že zapisovatelkou jednání byla určena Ing. Ivana Jankovská  

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 



Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
2. Kontrola usnesení 

Předkládá: Ivana Jankovská - tajemnice 
 
Paní tajemnice předložila kontrolu plnění usnesení zastupitelstva města. Na ustavujícím zasedání zastupitelstva nebyla 
předložena kontrola za období od 12.9.2022 do ustavujícího zasedání dne 17.10.2022. Proto byla předložena kontrola 
samostatně za období od 12.9.2022 do 17.10.2022 a rovněž samostatně za období od 17.10.2022 do 19.12.2022. 
Všechna usnesení byla splněna, a protože ne byly žádné dotazy bylo přistoupeno k hlasování.  
 
Usnesení č.: Z/2022/083 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
předloženou kontrolu usnesení za období od 12.9.2022 do 19.12.2022  

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
3. Zpráva o činnosti Rady města Heřmanův Městec 

Předkládá: Aleš Jiroutek - starosta města 
 
Pan starosta předložil Zprávu o činnosti rady města za období od ustavujícího jednání zastupitelstva do dne 6.12.2022. 
Připomněl 5 jednání rady od ustavujícího zastupitelstva se 100procentní účastí. Rada se zabývala např. rozšířením 
informačních možností pro občany města, dokončením terminálu včetně názvu zastávky, přípravou rozpočtu města na 
rok 2023, zřízením komisí a jmenování jejich členů a předsedů, zpracováním Strategického plánu rozvoje města, 
bezúplatnými převody pozemků od Státního pozemkového úřadu a Pardubického kraje.  Věnovala se i řešení 
protipovodňových opatření. Rada města zatím neschválila dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo na stavbu terminálu.  
Jako první vznesl dotaz Josef Kozel na situaci kolem protipovodňového opatření – suchého poldru a jak bude rada 
města dál postupovat, když neschválila nákup pozemků. Odpověděl pan starosta, že suchý poldr není jediné řešení, 
jsou varianty levnější a lepší a dotace bude využita, do 30.6.2023 lze požádat o změna účelu. Ve smlouvě o dotaci je 
jako účel nákup pozemků v k.ú. Kostelec, lze uvažovat o jiném katastrálním území. Pan Výborný konstatoval, že chtěl 
položit stejný dotaz, ale již bylo zodpovězeno, takže trvá na rychlé revokaci usnesení ohledně konkrétních pozemků 
pod poldr. Situaci dovysvětlil Martin Kolář: poldr je spočítán na 20letou vodu, ale kapacity lávek a mostů je jen na 
10letou vodu. K dispozici je nové řešení, které nabízí ochranu proti 100leté vodě, bylo představeno původnímu 



projektantovi a ten s touto variantou souhlasí, včetně jednodušších majetkových vztahů. Až bude materiál kompletní 
bude předložen k projednání a zmiňované usnesení se bude muset revokovat opět na zasedání zastupitelstva. Pan 
Ryčl se dotázal na dodatek č. 3 ke smlouvě na výstavbu terminálu, zda tento dodatek nezastaví dotaci a na  názor p. 
Stejskala a proč nebylo podepsáno. Pan starosta odpověděl, že v rámci dodatku se vyjednává pozdější splatnost dne 
20.12.2022 bude zřejmě dodatek podepsán. Pan Ryčl se opět dotázal, zde se nepřijde o dotaci?  Pan starosta reagoval, 
že je schváleno do konce března 2023. Pan Běloušek se dotázal na participativní rozpočet, proč není schválené dětské 
hřiště budované u fotbalového stadionu, ale jinde a jaká bude podoba participativního rozpočtu v příštím roce. Pan 
starosta sdělil, že umístit dětské hřiště za bránou stadionu je nevhodné, protože se stadion bude rekonstruovat a tato 
plocha bude zázemím pro stavbu. Pan O. Dostál doplnil otázku, zda zůstává v rozpočtu, pan starosta sdělil, že už jsou 
nakoupeny herní prvky, ale umístěny budou jinde. Pan Kozel reagoval, že to porušujete princip participativního 
rozpočtu, nepovažuje za šťastné zrušit rozhodnutí, které si občané odhlasovali. Paní místostarostka odpověděla, že už 
nešlo zakázku zrušit, protože už byla v realizaci výroba herních prvků a peníze by byly zmařeny. Než zmařit investici, 
hledalo se nové umístění a toto považuje za elegantní řešení. Pan Kozel doplnil, zda toto ví navrhovatel. Paní 
místostarostka sdělila, že projednáno bylo na komisi pro investice a rozvoj. Pan Výborný konstatoval, že postup je to 
nešťastný, protože hlasovalo 400 občanů. Pan Kolář vysvětlil, že se neruší hřiště, ale výběr místa pro hřiště, který 
nebyl v čase a místě správný.  Pan O. Dostál se zeptal na vypovězení smlouvy se společností zajišťující likvidaci a odvoz 
odpadů jaké budou další kroky. Pan starosta odpověděl, že společnost nebyla ve spolupráci aktivní a smlouva byla 
vypovězena k 31.3.2023. Toto byl asi impuls pro další jednání druhé strany, která vyvolala již na 10.1.2023 jednání a je 
možné spolupráci obnovit. B. Dostál navrhl předělat regule participativního rozpočtu, které jsou nevýhodné pro místní 
části, protože obyvatelé Městce nebudou hlasovat pro návrhy, které by byly realizovány v místních částech. Další 
dotaz se týkal počtu autobusových zastávek na náměstí Míru, když v jednu chvíli se tam sjíždí 6 linek. Pan starosta 
konstatoval, že si osobně myslí, že zůstanou obě refýže, ale po kolaudaci bude jednání nad jízdními řády a grafikonem 
a pak se rozhodne. Pan Výborný doplnil, že je to věc budoucího grafikonu a musí se jednat na Krajském úřadě 
Pardubického kraje. B. Dostál doplnil, že má l dispozici písemné vyjádření od Pardubického kraje, že nelze měnit čas 
zastávek a je zvědavý, jak se to vyřeší. Pan Kozel sdělil, že byla slíbena změna grafikonu, tak aby se linky potkávaly na 
novém terminálu a zápis z tohoto jednání je na úřadě. 
 
Usnesení č.: Z/2022/084 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti rady města za období od 25.10. do 6.12.2022. 
 

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
4. Zpráva o činnosti Finančního výboru Zastupitelstva města Heřmanův Městec  

Předkládá: Ondřej Dostál – zastupitel 
 
Předseda výboru p. Ondřej Dostál předložil písemnou zprávu o činnosti finančního výboru pro Zastupitelstvo města 
Heřmanův Městec konané dne 19.12.2022. Z činnosti výboru zmínil projednání rozpočtového opatření č. 4 a návrhu 



rozpočtu města na rok 2023. Rovněž předložil zápisy ze dvou jednání výboru včetně plánu činnosti na rok 2023. 
Doplnil, že usnesení navržené výborem obsahovala doporučení na doplnění návrhu rozpočtu o závazné ukazatele a 
komentář k rozpočtu, ale tyto nebyly do návrhu usnesení z jednání zahrnuty. Odpověděla p. tajemnice, že opravdu do 
návrhu usnesení nebylo toto doporučení zahrnuto, protože požadavkům bylo vyhověno a tyto jsou součástí bodu 12) 
jednání Návrh rozpočtu města a VH na rok 2023. Při tvorbě podkladů toto považovala za duplicitní, ale pro příště bude 
postupovat podle požadavku výboru. 
 
Usnesení č.: Z/2022/085 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
předloženou zprávu o činnosti finančního výboru pro Zastupitelstvo města Heřmanův Městec konané dne 
19.12.2022 

II. 
 

s c h v a l u j e 
předložený plán činnosti finančního výboru na rok 2023: 
kontrola dotací a grantů 
kontrola vybraných investičních akcí 
kontrola smluvních vztahů 
obecná kontrola hospodaření s majetkem a finančními prostředky obce 
účast na výběrových řízeních 
podávání stanovisek k rozpočtu a rozpočtovým opatřením 
 

  
Zuzana Dvořáková pro Ondřej Běloušek pro 
Tomáš Celunda pro Martin Kolář pro 
Aleš Jiroutek pro Lenka Brychtová pro 
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva města Heřmanův Městec  

Předkládá: Martin Pleskot – zastupitel 
 
Předseda výboru p. Martin Pleskot předložil zápisy ze dvou jednání výboru a plán činnosti na rok 2023, zmínil obsah 
obou jednání a kontrolu dodržování Řádu veřejného pohřebiště a plán kontrol pro rok 2023.  
 
Usnesení č.: Z/2022/086 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
zápisy z jednání kontrolního výboru č. 1/2022 a č. 2/2022 

II. 
 

s c h v a l u j e 
plán činnosti kontrolního výboru na rok 2023: 
kontrola plnění usnesení Rady města Heřmanův Městec a Zastupitelstva města Heřmanův Městec 



kontrola dodržování právních předpisů 
kontrola dodržování stížností, petic, podnětů a připomínek 
zajištění účasti zástupce KV v komisích pro veřejné zakázky, dle požadavků města 
kontrola dodržování pravidel pro přidělování bytů ve vlastnictví města 
kontrola dokumentů hospodářské i právní povahy příspěvkových organizací, kontrola odstranění nedostatků 

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
6. Zpráva o činnosti Městské policie  

Předkládá: Roman Charvát - velitel městské policie 
 
Velitel městské policie přednesl zprávu o činnosti policie, zmínil řešení přestupků na úseku veřejného pořádku, 
dopravy, 2 přestupky předané správním orgánům, 4 trestné činy předané Polici ČR a 11 pokut při měření povolené 
rychlosti. Informoval o spolupráci s Policií ČR ve formě asistence u dopravních nehod, umístění občanky na 
protitoxilogické záchytné stanici. Dále o odchytu 6 psů a výjezdu na žádost záchranné služby s využitím defibrilátoru a 
udržení pacientky při životě do doby příjezdu záchranné služby. Připomněl i kontrolu odd. zbraní a střeliva MV ČR, 
která proběhla bez připomínek a spolupráci se sociálním odborem městského úřadu a technickou skupinou města. 
Dodal, že do budoucna bude nutno řešit umístění dalších zákazů zastavení a stání, strážníci budou dohlížet na průběh 
oslav dne 24.12. a 31.12. Zajistí doprovod skupinkám koledníků 3králové sbírky na žádost KDU-ČSL. Lenka Brychtová 
se dotázala co znamená poskytovat službu Firstresponder, bylo vysvětleno, že je to spolupráce se zdravotní 
záchrannou službou, kdy strážníci na požadavek záchranářů zajišťují základní životní funkce pacientů něž přijede 
záchranná služba, která má stanoviště v  Chrudimi, na Seči a v Pardubicích a její dojezdový čas je delší než městské 
policie. Na dotaz p. Výborného velitel odpověděl, že městská policie je vybavena defibrilátorem a strážníci jej 
využívají. 
 
Usnesení č.: Z/2022/087 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti MP za období od 1.9. až 30.11.2022 

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 



Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
7. Ustanovení Osadního výboru pro Konopáč Zastupitelstva města Heřmanův Městec 

Předkládá: Aleš Jiroutek - starosta města 
 
Pan starosta předložil návrh na ustanovení Osadního výboru pro Konopáč Zastupitelstva města Heřmanův Městec, 
včetně personálního obsazení. Na dotaz, jak jsou rozděleny kompetence bylo odpovězeno, že osadní výbor pro 
Konopáč je v gesci paní místostarostky, osadní výbor pro Chotěnice a Radlín pak v gesci pana starosty.  
 
 
Usnesení č.: Z/2022/088 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
ustanovení Osadního výboru pro Konopáč Zastupitelstva města Heřmanův Městec 

II. 
 

s c h v a l u j e 
počet 7 členů Osadního výboru pro Konopáč Zastupitelstva města Heřmanův Městec  

III. 
 

s c h v a l u j e 
za předsedu Osadního výboru pro Konopáč Zastupitelstva města Heřmanův Městec Alenu Novotnou 

IV. 
 

s c h v a l u j e 
za členy Osadního výboru pro Konopáč Zastupitelstva města Heřmanův Městec: Zdeněk Bulíček, Miloš Černovský, 
Miloslava Klimprová, Emerich Malát ml., Libor Nováček, Martin Radil 

  
Tomáš Brychta pro Aleš Jiroutek pro 
Monika Fibichová pro Lenka Brychtová pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
8. Ustanovení Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín Zastupitelstva města Heřmanův Městec 

Předkládá: Zuzana Dvořáková – místostarostka města 
 
Paní místostarostka předložila k projednání návrh na ustanovení Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín 
Zastupitelstva města Heřmanův Městec, včetně personálního obsazení. Paní Hamsová navrhla zvýšit počet členů na 9 
členů, o p. Ivanu Rotreklovou a Miloslava Čecha. Pan Kozel se dotázal, proč je tato změna a proč nebyla v zaslaných 
podkladech k jednání. Pan starosta odpověděl, že ve výboru zcela chyběli zástupci Radlína, paní Hamsová potvrdila, že 
po přečtení zápisu z jednání RM zjistila, že není zastoupen Radlín, v minulém výboru byl Radlín zastoupen, ale tito 



občané již nechtěli ve funkci pokračovat. Po konzultaci s navrhovaným předsedou p. Lenochem proto předložila tento 
návrh. Hlasováno bylo o upraveném usnesení.  
 
Usnesení č.: Z/2022/089 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
ustanovení Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín Zastupitelstva města Heřmanův Městec  

II. 
 

s c h v a l u j e 
počet 9 členů Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín Zastupitelstva města Heřmanův Městec  

III. 
 

s c h v a l u j e 
za předsedu Ustanovení Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín Zastupitelstva města Heřmanův Městec Radka 
Lenocha 

IV. 
 

s c h v a l u j e 
za členy Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín Zastupitelstva města Heřmanův Městec: Pavel Handlíř, Roman 
Bröckl, Lukáš Semrád, Stanislav Poskočil, Pavel Ješina, Petr Klubal, Ivana Rotreklová, Miloslav Čech 

  
Zuzana Dvořáková pro Ondřej Běloušek pro 
Tomáš Celunda pro Martin Kolář pro 
Aleš Jiroutek pro Lenka Brychtová pro 
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
9/1. Odprodej pozemku p.č. st. 1183 a 1876/3 v k.ú. HM 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil žádost Českomoravského odborového svazu zaměstnanců armády o odkoupení pozemku 
parcelní číslo st. 1183, na kterém je postavena chata a pozemku parcelní číslo 1876/3 vše v k.ú. Heřmanův Městec. Po 
proběhlé diskusi stáhnul tento bod z programu. 
  

 

 
 
9/2. Odprodej části pozemku p.č. 2101/8 v k.ú. HM 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil Předkládám Zastupitelstvu města Heřmanův Městec k projednání žádost manželů 
Palendalových o odkoupení části pozemku parcelní číslo 2101/8 v k.ú. Heřmanův Městec. Pozemek je součástí 
bývalého náhonu a stanoviska architekta a odboru Správy majetku jsou nesouhlasná, rada města odprodej 
nedoporučila. 
 
Usnesení č.: Z/2022/090 
  



Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej části pozemku parcelní číslo 2101/8 v k.ú. Heřmanův Městec manželům Ing. Jaroslavě a Tomášovi 
Palendalovým bytem *************** 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování manželů Palendalových o výsledku jednání zastupitelstvu města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.01.2023 

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
9/3. Odprodej části pozemku p.č. 1856/6 v k.ú. HM – Konopáč 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost manželů Slezákových na odkoupení části pozemku parcelní číslo 1856/6 v 
k.ú. Heřmanův Městec – lokalita Konopáč.  Konstatoval, že pozemek je pronajatý soukromému zemědělci, který louku 
seká. Požadovanou částí pozemku prochází veřejný vodovod, který musí být volně přístupný, a to včetně ochranného 
pásma. Stanoviska architekta, osadního výboru, odboru Správy majetku i rady města k odprodeji jsou nesouhlasná. 
 
Usnesení č.: Z/2022/091 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej části pozemku parcelní číslo 1856/6 v k.ú. Heřmanův Městec manželům Ing. Miloslavu Slezákovi, CSc. a 
Miloslavě Slezákové, bytem *************** 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování manželů Slezákových o výsledku jednání zastupitelstva města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.01.2023 

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 



Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
9/4. Odprodej části pozemku p.č. 1173/126 v k.ú. HM - manž. Malí 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost manželů Lenky a Petra Malých o odkoupení části pozemku parcelní číslo 
1173/126 v k.ú. Heřmanův Městec, situace je zachycena na připravené mapě, pozemek se nachází v lokalitě Pod 
Nádražím, který přiléhá k jejich zahradě. Vyjádření architekta a odboru Správy majetku byla souhlasná, rada města 
odprodej nedoporučila. Pan Kozel připomněl, že žadatelů je víc, v minulosti se zájemcům v této lokalitě odprodávalo 
do hraniční čáry a považuje za krajně nespravedlivé dalších zájemců to neodprodat. Pan Výborný jeho názor podpořil. 
Pan starosta odpověděl, že se čeká na zastavovací studii této lokality, v této formě, pokud by se zahrádky zarovnaly 
nebude přístupný pozemek v majetku města. Pan Celunda doplnil, že až bude zpracovaná studie, lze prodávat, není to 
nic proti žadatelům, ale teď to považuje uspěchané. Pan Ryčl konstatoval, že pokud je to takto vysvětleno, jemu to 
stačí.  
 
Usnesení č.: Z/2022/092 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej části pozemku parcelní číslo 1173/126 v k.ú. Heřmanův Městec dle přiložené mapy manželům Bc. Lence 

Malé a Petru Malému, bytem ***************za cenu 301,- Kč/m2 
II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování manželů Malých o výsledku jednání zastupitelstva města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.01.2023 

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek proti Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš proti 
Ondřej Dostál proti Zdeněk Ryčl proti 
Martin Pleskot zdržel se Marek Výborný zdržel se 
Josef Kozel proti Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 14, Proti: 5, Zdrželi se: 2, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
9/5. Odprodej části pozemku p.č. 1173/126, 1173/167 v k.ú. HM – Peškovi 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost manželů Pavlíny a Jiřího Peškových o odkoupení části pozemků parcelní 
číslo 1173/126 a 1173/167 v k.ú. Heřmanův Městec. Pozemek parcelní číslo 1173/167 navazuje na jejich zahradu a 



Správa majetku doporučuje odprodej, městský architekt nemá námitek. Naproti tomu část pozemku parcelní číslo 
1173/126 navazuje na nemovitost manželů Dostálových (manželé Dostálovi podali opětovnou žádost o odkoupení) a 
odprodejem manželům Peškovým by Dostálovi jako jediní přišli o možnost přístupu ke své zahradě zezadu. Proto 
Správa majetku a městský architekt nedoporučili odprodej této části manželům Peškovým. Rada města odprodej obou 
pozemků, respektive části nedoporučila.  
 
Usnesení č.: Z/2022/093 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej části pozemků parcelní číslo 1173/126 a 1173/167 v k.ú. Heřmanův Městec manželům Pavlíně a Jiřímu 
Peškovým, bytem *************** 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování manželů Peškových o výsledku jednání zastupitelstva města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.01.2023 

  
Monika Fibichová pro Lenka Brychtová pro 
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek pro 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
9/6. Odprodej části pozemku p.č. 1173/167 v k.ú. HM - p. Tetřev 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost pana Zdeňka Tetřeva na odkoupení části pozemku parcelní číslo 1173/167 v 
k.ú. Heřmanův Městec, jedná se o pozemek za řadovkami Pod Nádražím, jak bylo uvedeno na promítnuté mapě. 
Odbor Správy majetku, městský architekt i rada města doporučili odprodej této části pozemku, rada města nikoliv. 
Pan O. Dostál podotknul, že pozemek je zubatý a nic nebrání odprodeji. Pan Celunda připomněl, že je vhodné 
rozhodnout všem žadatelům stejně, konečné rozhodnutí vydat až po zpracování zastavovací studie. Pan Ondřej 
Volejník doplnil, že p. Tetřev má pozemků v této lokalitě více. Pan Kolář doplnil, že tato plocha může to zůstat jako 
veřejná zeleň. Pan Kozel podotknul, že takto nelze hledat spravedlnost, když už není zájem návrh spekulanta jako bylo 
při minulém projednávání stejné žádosti v létě, mělo by se odprodat. 
 
 
 
 
Usnesení č.: Z/2022/094 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej části pozemku parcelní číslo 1173/167 v k.ú. Heřmanův Městec dle přiložené mapky v žádosti panu 



Zdeňku Tetřevovi bytem *************** za cenu 301,- Kč/m2. 
II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování pana Tetřeva o výsledku jednání zastupitelstva města  
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.01.2023 

  
Tomáš Celunda pro Martin Kolář pro 
Aleš Jiroutek pro Lenka Brychtová pro 
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Zuzana Dvořáková pro 
Ondřej Běloušek proti Jan Bareš proti 
Ondřej Dostál proti Zdeněk Ryčl proti 
Martin Pleskot zdržel se Marek Výborný zdržel se 
Josef Kozel proti Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 14, Proti: 5, Zdrželi se: 2, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
9/7. Odprodej části pozemku p.č. 1173/126 v k.ú. HM – Minaříkovi 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost Dany a Petra Minaříkových o odkoupení části pozemku parcelní číslo 
1173/126 v k.ú. Heřmanův Městec v lokalitě Pod Nádražím. Odbor Správy majetku, městský architekt doporučili 
odprodej této části pozemku, rada města nedoporučila. 
 
Usnesení č.: Z/2022/095 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej části pozemku parcelní číslo 1173/126 v k.ú. Heřmanův Městec manželům Daně a Petru Minaříkovým, 
bytem *************** dle platné Cenové mapy za cenu 301,- Kč/m2 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování manželů Minaříkových o výsledku jednání zastupitelstva města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.01.2023 

  
Monika Fibichová pro Lenka Brychtová pro 
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek proti 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Jan Bareš proti 
Ondřej Dostál proti Zdeněk Ryčl proti 
Martin Pleskot zdržel se Marek Výborný zdržel se 
Josef Kozel proti Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
 



Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 14, Proti: 5, Zdrželi se: 2, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
9/8. Odprodej části pozemku p.č. 1173/126 v k.ú. HM – Dostálovi 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost manželů Hany a Stanislava Dostálových na odkoupení části pozemku 
parcelní číslo 1173/126 v k.ú. Heřmanův Městec v lokalitě za řadovkami Pod Nádražím. Odbor Správy majetku, 
městský architekt doporučili odprodej této části pozemku, rada města nikoliv. 
 
Usnesení č.: Z/2022/096 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej části pozemku parcelní číslo 1173/126 v k.ú. Heřmanův Městec manželům Mgr. Haně a Ing. Stanislavu 

Dostálovým, bytem *************** dle platné Cenové mapy za 301,- Kč/m2 
II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování manželů Dostálových o výsledku jednání zastupitelstva města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 30.01.2023 

  
Tomáš Celunda pro Martin Kolář pro 
Aleš Jiroutek pro Lenka Brychtová pro 
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Zuzana Dvořáková pro 
Ondřej Běloušek proti Jan Bareš proti 
Ondřej Dostál proti Zdeněk Ryčl proti 
Martin Pleskot zdržel se Marek Výborný zdržel se 
Josef Kozel proti Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 14, Proti: 5, Zdrželi se: 2, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
9/9. Odprodej pozemku p.č. 225/20 k k.ú. HM 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil žádost pana MUDr. Štěpána Kovaříka o odkoupení pozemku parcelní číslo 225/20 o výměře 54 

m2 v k. ú. Heřmanův Městec. Jedná se o pozemek, ke kterému nemá město Heřmanův Městec žádný přístup. Odbor 
Správy majetku, městský architekt i rada města doporučili odprodej tohoto pozemku. 
 
Usnesení č.: Z/2022/097 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 

odprodej pozemku parcelní číslo 225/20 o výměře 54 m2 v k.ú. Heřmanův Městec panu MUDr. Štěpánu 

Kovaříkovi, bytem *************** za cenu 520,- Kč/m2 dle platné Cenové mapy. 



II. 
 

u k l á d á 
zajistit podepsání kupní smlouvy na pozemek parcelní číslo 225/20 v k.ú. Heřmanův Městec 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 30.01.2023 

  
Tomáš Celunda pro Martin Kolář pro 
Aleš Jiroutek pro Lenka Brychtová pro 
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Zuzana Dvořáková pro 
Ondřej Běloušek pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
9/10

. 

Odprodej části pozemku p.č. 270/8 v k.ú. HM 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil žádost pana Oto Nováka na odkoupení části pozemku parcelní číslo 270/8 v k.ú. 
Heřmanův Městec, konkrétně se jedná o veřejné parkoviště v ulici U Bažantnice u bytového domu č.p. 782,783. 
Vzhledem k tomu, že je ve městě nedostatek parkovacích míst, odbor Správy majetku, městský architekt i rada města 
nedoporučili prodej části tohoto pozemku. 
 
Usnesení č.: Z/2022/098 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej části pozemku parcelní číslo 270/8 v k.ú. Heřmanův Městec panu Otu Novákovi bytem 
*************** 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování pana Nováka o výsledku jednání zastupitelstva města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.01.2023 

  
Tomáš Celunda pro Martin Kolář pro 
Aleš Jiroutek pro Lenka Brychtová pro 
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Zuzana Dvořáková pro 
Ondřej Běloušek pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 



9/11

. 

Nabídka 1/2 pozemku p.č. 1418 v k.ú. HM 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání nabídku společnosti ČESKOMORAVSKÁ POZEMKOVÁ s.r.o. IČ 01507575 na 
odkoupení 1/2 pozemku parcelní číslo 1418 v k.ú. Heřmanův Městec, za městem ve směru na Čáslav mimo 
zastavitelné území města. Nesouhlasné stanovisko podali odbor Správy majetku i rada města, kteří odkup 
nedoporučili.  
 
Usnesení č.: Z/2022/099 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odkoupení 1/2 pozemku parcelní číslo 1418 v k.ú. Heřmanův Městec od společnosti ČESKOMORAVSKÁ 
POZEMKOVÁ s.r.o. IČ 01507575 Pýchavková 268/3 Pitkovice 104 00 Praha 10 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování společnosti ČESKOMORAVSKÁ POZEMKOVÁ s.r.o. o výsledku jednání zastupitelstva města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.01.2023 

  
Monika Fibichová pro Lenka Brychtová pro 
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek pro 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
9/12

. 

Převod pozemku p.č. 1528/10 v k.ú. HM 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta konstatoval, že Osadní výbor prostřednictvím místostarosty JUDr. Plavce požádal o prověření možnosti 
získání pozemků od Státního pozemkového úřadu, konkrétně pozemky parcelní číslo 1528/10, 1528/11 a 1516/8 v k.ú. 
Heřmanův Městec. Dle přiloženého vyjádření od pracovníků pozemkového úřadu, lze pozemek parcelní číslo 1528/10 
získat bezúplatným převodem, jelikož je na něm cesta a ostatní pozemky pouze směnou. Rada města doporučila 
zastupitelům města předložený materiál ke schválení. 
 
Usnesení č.: Z/2022/0100 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
 bezúplatný převod pozemku parcelní číslo 1528/10 v k.ú. Heřmanův Městec od Státního pozemkového úřadu, 
Husinecká 1024/11 a, Žižkov, 13000 Praha 3 
 

II. 
 

u k l á d á 
předložit žádost o bezúplatný převod pozemku parcelní číslo 1528/10 Státnímu pozemkovému úřadu, Husinecká 
1024/11 a, Žižkov, 13000 Praha 3 



 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 29.12.2023 

  
Monika Fibichová pro Lenka Brychtová pro 
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek pro 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
10. OZV o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

Předkládá: Zuzana Dvořáková – místostarostka města 
 
Paní místostarostka informovala, že od roku 2021 se stal účinný nový zákon o odpadech, který jednoznačně směřuje 
k omezování skládkování odpadů, podpoře recyklace a využití odpadů a město se od roku 2021 stalo poplatníkem 
tzv. skladovacího poplatku, který v uplynulých letech neplatilo. Upozornila, že sazba za ukládání jednotlivých druhů 
odpadů na skládku se bude do roku 2030 každoročně zvyšovat a zvýšení těchto nákladů bude mít dopad na rozpočet 
města. Konstatovala, že občané Heřmanova Městce za svoz odpadů, dle vyhlášky č. 1/2021, doposud platili částku 
660,- ročně na fyzickou osobu přihlášenou ve městě, nebo na nemovitost, ve které není přihlášena žádná fyzická 
osoba. Nový návrh na výši poplatku je 900,-Kč/osobu a rok, což je měsíčně o 20,-Kč více, osvobození je ponecháno ve 
stejné formě jako v předcházející obecně závazné vyhlášce, je poskytnuta úleva osobě, které poplatková povinnost 
vznikla z důvodu přihlášení ve městě a která v příslušném kalendářním roce dovršila nejvýše věku 3 let, a to ve výši 
50 % z celkové sazby poplatku. Doplnila, že znění návrhu bylo odsouhlaseno odborem dozoru a kontroly MV ČR, rada 
města návrh doporučila ke schválení. Pan Výborný se dotázal, jak byla stanovena částka? Paní místostarosta sdělila, že 
byla stanovena přepočtem vzhledem k množství odpadů a cenám skládkovnému. Při minulém výběrovém řízení byla 
stanovena cena špatně, a proto je nárůst tak výrazný. Pan starosta doplnil, že pokud bude návrh schválen, doplatek z 
prostředků města v roce 2023 na jednoho občana bude činit 2000 Kč/rok, doteď byl 1200 Kč/rok, Pan Výborný se 
dotázal, zde bude odměna v případě nižšího odvozu odpadů u jednotlivých čp. Pan starosta odpověděl, že je 
připraveno několik variant např. menší popelnice, vyřešení odvozů do sběrného dvora a následně naplněnost 
stavebním odpadem. Znamenalo by to personálně posílit obsluhu v sběrném dvoře, zvážit jinou likvidaci bioodpadů ve 
sběrném dvoře a větší dohled na plnění sběrného dvora. Pan Ryčl potvrdil, že souhlasí se změnami ve sběrném dvoře, 
zdražování je ale velké, a požádal o vyhodnocení nákladů na odpady, protože když srovná skutečnost 8 mil Kč za rok 
2022 a v návrhu rozpočtu 2023, zdá se mu navýšení příliš vysoké. Pan O. Dostál sdělil, že nesouhlasí se smlouvou s 
AVE, kde byly sjednané ceny jiné. Vedoucí finančního odboru reagoval, že v rozpočtovém opatření je pouze ta částka, 
která odpovídá platbě za 3.čtvrtletí. Pan Kozel rozporoval výpočet, paní místostarostka odpověděla, že jsou vyšší ceny 
a směrodatné je plnění za 3.čtvrtletí. Pan Kozel pokračoval, proč je v rozpočtovém opatření 900 tis. Kč za pololetí, a 
nárůst v rozpočtu na celý rok je 5 mil. Kč. Pan Vítek odpověděl, že platby v roce 2023 byly za staré ceny za 7 měsíců, a 
za ceny nové zatím jen 4 měsíce. Doplnila ho p. místostarostka s tím, že vždy bude město doplácet, pan Kozel 
reagoval, že rozumí navýšení, ale jako zastupitel s péčí řádného hospodáře konstatoval, že je špatně připraveno a 
znamená zatížení občanů. Vznesl protinávrh na zvýšení poplatku o výši inflace, tedy o 120 Kč za osobu a rok. David 
Janata konstatoval, že kartička ve sběrném dvoře je k ničemu, musíme víc třídit a dát limit na odvoz do sběrného 
dvora. Paní místostarostka doplnila, že si je toho vedení města vědomo a připravuje novou vyhlášku, dá limit a 
postihne odpady pocházející z podnikání.  
Hlasováno bylo o protinávrhu:  
PRO: pp. Bareš, Běloušek, Dostál, Kozel, Pleskot, Ryčl, Výborný 
ZDRŽEL: Hamsová, Pošík 



PROTI: Brychta, Brychtová, Celunda, Dvořáková, Fibichová, Jiroutek, Kolář, Nepovímová, Řehák, Stránská, Ondřej 
Volejník, Otakar Volejník. Pozměňovací návrh nebyl přijat, bylo hlasováno o původním návrhu usnesení.  
 
Usnesení č.: Z/2022/0101 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

II. 
 

v y d á v á 
Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

  
Lenka Brychtová pro Monika Fibichová pro 
Tomáš Brychta pro Veronika Hamsová pro 
Zuzana Dvořáková pro Ondřej Běloušek zdržel se 
Tomáš Celunda pro Martin Kolář pro 
Aleš Jiroutek pro Jan Bareš zdržel se 
Ondřej Dostál zdržel se Zdeněk Ryčl zdržel se 
Martin Pleskot zdržel se Marek Výborný zdržel se 
Josef Kozel zdržel se Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 14, Proti: 0, Zdrželi se: 7, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
11. Rozpočtové opatření ZM/2022/04, plnění a čerpání rozpočtu města k 30.9.2022 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta předložil návrh na přijetí rozpočtového opatření č. 4. Požádal vedoucího finančního odboru, který 
vysvětlil, že na straně příjmů se rozpočtové opatření týká kapitoly 1.1 Daňové příjmy (inkaso daní), 1.2 Nedaňové 
příjmy (pojistná plnění), a kapitoly 1.4 Přijaté dotace (od  PK na pozemky pro suchý poldr, od MF ČR na komunální 
volby, od  MPSV ČR pro ZŠ na potravinovou pomoc dětem formou příspěvku na obědy, od Pardubického kraje na 
činnost TIC, pořádání podzimních slavností a od  MK ČR na Program regenerace.  
Konstatoval, že na straně výdajů je opatření navrhováno jako reakce na přidělené dotace, navýšení na platy VPP v 
souvislosti s dotací na prodloužení dohody o příspěvku s úřadem práce, navýšení financí na odpadové hospodářství z 
titulu nové smlouvy s AVE CZ. V kapitálových výdajích je to navýšení částky na nákup serveru na zálohování dat a dále 
odhadovaná částka na Autobusový terminál, která bude přesunuta do rozpočtu na rok 2023. Celková bilance tohoto 
rozpočtového opatření činí - 20 456 tis. Kč, celková bilance rozpočtu po přijetí tohoto opatření činí - 57 616 tis. Kč a 
schodek rozpočtu bude krytý z výsledku hospodaření let minulých včetně cizích dlouhodobých zdrojů – investičního 
úvěru. Doplnil, že návrh projednal finanční výbor i rada města, se souhlasným stanoviskem.   
  
Dále předložil Plnění a čerpání rozpočtu města Heřmanův Městec k 30.9.2022 ve struktuře schválené zastupitelstvem 
města. Sdělil, že příjmy celkem jsou plněny na 62 %, výdaje celkem jsou čerpány ve výši 63 %. Celková bilance plnění 
rozpočtu k 30.9.2022 činí - 24,5 mil. Kč, vedlejší hospodářství vykázalo ztrátu k 30.9.2022 ve výši -274 tis. Kč.  
 
Pan Kozel sdělil, že rozpočtovému opatření rozumí, ale zdroje z let minulých cca 45 mil Kč, které připravilo minulé 
vedení postačí a vedení města se má věnovat řízení, a ne půtkám. Pan starosta reagoval, že za téměř vyčerpaný úvěr 
město zaplatí na úrocích 4,9 mil. Kč. Z přijatého úvěru ve výši 50 mil. Kč zbývá na účtu necelých 10 mil. Kč a je tu 
faktura na práce na terminálu za 16 mil. Kč za období říjen a listopad a bez otevření překlenovacího úvěru na to město 
nemá. V současnosti je zaplaceno 69 mil Kč, pan Kozel konstatoval, že úvěr z roku 2021 byl určen na rekonstrukci 
základní školy, Jiráskovy ulice a čp. 244 a další úvěr je na období, než bude proplacena dotace. Paní místostarostka 
uvedla, že nesoulad mezi zaplacenými fakturami a rozpočtovým opatřením je v tom, že jsou tu faktury, které jsou 
splatné až po novém roce. 
 



Usnesení č.: Z/2022/0102 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
rozpočtové opatření zastupitelstva č. 4/2022 dle položkového znění, které je přílohou tohoto usnesení 
 

II. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
plnění a čerpání rozpočtu města včetně rozpočtu vedlejšího hospodářství k 30.9.2022 
 

  
Zuzana Dvořáková pro Ondřej Běloušek pro 
Tomáš Celunda pro Martin Kolář pro 
Aleš Jiroutek pro Lenka Brychtová pro 
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

12. Návrh rozpočtu města a VH na rok 2023 

Předkládá: Aleš Jiroutek - starosta města 

Pan starosta předložil, po projednání na pracovních poradách rady a zastupitelstva města, návrh rozpočtu města a 
vedlejšího hospodářství města Heřmanův Městec pro rok 2023. Využito bylo predikce MF ČR. Součástí příloh byl 
komentář k rozpočtu a závazné ukazatele rozpočtu, jak požadoval finanční výbor, který návrh projednal dne 
30.11.2022. Stejně tak byl projednán na zasedání Rady města Heřmanův Městec dne 29.11.2022, která návrh obou 
rozpočtů vzala na vědomí a doporučila ke schválení.  
Pan Kozel vyslovil pochvalu za strukturu navrženého rozpočtu, která pochází z minulosti, ale vadí mu a nepodpoří ho, 
protože v kapitole běžné výdaje je nárůst o 40 % (30 mil. Kč) a přitom se bez uzardění zvyšují poplatky za odpad, 
projekční práce, ke kterým má vedení města blízko. Příjmy jsou uvedeny 179 mil. Kč, výdaje 149 mil kč, co bude s 
přebytkem? Pan starosta odpověděl, že navýšení běžných výdajů je v opravách majetku, které budou zčásti přesunuty 
do kapitálových výdajů až po dokončení akcí a provedeném zaúčtování. Paní místostarostka uvedla, že přebytek je 
dobře a bude použit pro akce vletech příštích, např. na financování terminálu, nelze mít příjmy mínus výdaje nula a 
dodala, že všichni, co dělají něco pro terminál si přejí jej dodělat a získat dotaci. Proto se žádné investice a velké 
opravy nemůžou udělat do doby vyplacení dotace. Pan Ryčl konstatoval, že běžné výdaje jsou nadneseny, a příjmy je 
nemůžou pokrýt.  Paní místostarostka reagovala, že nárůst činí energie a 10% navýšení mezd odpovídající vládnímu 
nařízení. Pan Výborný navrhl navýšit participativní rozpočet o 500 tis. Kč. Pan Otakar Volejník konstatoval, že se 
zbytečně předvádíme jako v parlamentu, zastupitelé měli možnost si dotazy a pochybnosti vyjasnit na pracovním 
zasedání zastupitelstva a vyzval k hlasování. Pan Kolář připomněl, že participativní rozpočet, respektive jeho účel se 
nebude rušit, ale konečný návrh vzejde z komise pro investice a rozvoj a projeví se v rozpočtové změně, kterou bude 
schvalovat zastupitelstvo města, i nadále se budou přijímat náměty od občanů, konečné rozhodnutí bude příslušet 
zastupitelstvu. Pan Výborný poděkoval p. Kolářovi a vyzval k hlasování. Bylo o hlasováno o návrhu navýšit rozpočet v 
položce participativní rozpočet z 0 na 500 tisíc Kč. PRO: Bareš, Běloušek, Dostál, Kozel, Pleskot, Ryčl a Výborný. PROTI: 
Brychta, Brychtová, Celunda, Dvořáková, Fibichová, Jiroutek, Kolář, Nepovímová, Ondřej Volejník, Otakar Volejník, 
ZDRŽEL: Hamsová, Pošík, Řehák, Stránská. Návrh na navýšení participativního rozpočtu nebyl schválen. B. Dostál 
připomněl, že pro Chotenice je nutná kanalizace a zeptal se, zda je v návrhu revize projekce kanalizace Chotěnice. Pan 
starosta odpověděl, že zatím je hotová studie pro Konopáč, připravuje se žádost na dotaci na fotovoltaiku a projekt na 
Chotěnice. Po této odpovědi pan starosta zahájil hlasování. 
 
 



Usnesení č.: Z/2022/0103 

 Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
rozpočet města Heřmanův Městec na rok 2023 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
II. 

 
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek proti 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Jan Bareš zdržel se 
Ondřej Dostál proti Zdeněk Ryčl proti 
Martin Pleskot zdržel se Marek Výborný zdržel se 
Josef Kozel proti Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 14, Proti: 4, Zdrželi se: 3, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 
Protože pan starosta neocitoval celý návrh usnesení, pan Výborný upozornil na zmatečnost hlasování a p. 
místostarostka navrhla, že bude hlasováno o revokaci právě schváleného usnesení a prohlášení ho za zmatečné a 
navrhla společné hlasování o všech bodech původně předloženého návrhu usnesení najednou.  
 
 r e v o k u j e 
 odst. I. usnesení - rozpočet města Heřmanův Městec na rok 2023 z důvodu zmatečnosti a schvaluje nové hlasování 
o následujících bodech společně 
 

  
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek pro 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 
Poté pan starosta přednesl celé znění návrhu usnesení a požádal o hlasování 
 
III. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
návrh rozpočtu na rok 2023 DSO Heřmanoměstecko, jehož je Město Heřmanův Městec členem 

IV. 
 

s c h v a l u j e 
rozpočet města Heřmanův Městec na rok 2023: 
- příjmy ve výši 179.987.552 Kč 
- výdaje ve výši 148.487.552 Kč 
- financování         3.500.000 Kč 
a vedlejšího hospodářství města na rok 2023 
- výnosy ve výši  2.346.200 Kč 



- náklady ve výši 4.620.000 Kč 
V. 
 

s c h v a l u j e 
závazné ukazatele rozpočtu města na rok 2023 uvedené v komentáři rozpočtu města na rok 2023 

VI. 
 

p o v ě ř u j e 
správce rozpočtu jeho rozpisem dle plného třídění rozpočtové skladby dle vyhlášky č. 323/2002 Sb., ve znění 
pozdějších předpisů 

VII. 
 

u d ě l u j e 
zmocnění radě města k provádění rozpočtových opatření do celkové výše 300.000,- Kč s tím, že úprava rozpočtu 
jednotlivé akce nesmí přesáhnout 100.000,- Kč 

VIII 
 

. u d ě l u j e 
zmocnění radě města k provádění rozpočtových opatření bez omezení u účelově přidělených finančních 
prostředků z vyšších ÚSC, státního rozpočtu a státních fondů, případně fondů EU 
 

  
Aleš Jiroutek pro Martin Kolář pro 
Tomáš Celunda pro Ondřej Běloušek proti 
Zuzana Dvořáková pro Veronika Hamsová pro 
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Jan Bareš zdržel se 
Ondřej Dostál proti Zdeněk Ryčl proti 
Martin Pleskot zdržel se Marek Výborný zdržel se 
Josef Kozel proti Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 
Alena Stránská pro   

 Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 14, Proti: 4, Zdrželi se: 3, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
 
13. Revokace usnesení Zastupitelstva města Heřmanův Městec č. Z/2022/015 ze dne 14.3.2022 

Předkládá: Aleš Jiroutek – starosta města 
 
Pan starosta navrhl revokaci usnesení Zastupitelstva města Heřmanův Městec č. Z/2022/015 ze dne 14.3.2022. 
Důvodem revokace je personální změna na postu starosty a nutnost pokračovat v realizaci změny č. 3 Územního plánu 
Heřmanův Městec. Navrhl, že určeným zastupitelem pro pořízení změny č. 3 Územního plánu Heřmanův Městec, 
bude Aleš Jiroutek, starosta města.  
 
Usnesení č.: Z/2022/0104 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

r e v o k u j e 
usnesení č. Z/2022/0015 ze dne 14.3.2022 takto: určeným zastupitelem pro pořízení změny č. 3 ÚP Heřmanův 
Městec bude Aleš Jiroutek, starosta města,   

  
Tomáš Brychta pro Monika Fibichová pro 
Lenka Brychtová pro Aleš Jiroutek pro 
Martin Kolář pro Tomáš Celunda pro 
Ondřej Běloušek pro Zuzana Dvořáková pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová pro 



Alena Stránská pro   
  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
14. Diskuse 

Předkládá: Ivana Jankovská – tajemnice 
 
Do diskuse se přihlásil p. Janata a požádal o zprovoznění portálu města, aby byl každému občanovi přidělen kód pro 
přístup do portálu. Pan Řehák odpověděl, že portál fungovat nebude, protože dosavadní správce portálu a bývalý 
správce IT městského úřadu p. Baumgartner jej na základě smlouvy provozoval na svém soukromém serveru a nechce 
ho dál pro město provozovat. Členové rady města hledají řešení, ale je nutná spolupráce bývalého a stávajícího 
správce IT. B. Dostál vznesl dotaz na dokumentaci na úpravu Čáslavské ulice a zrušení parkovacích míst v místě proti 
bývalé Pektině. Doplnil, že toto řešení považuje za nevhodné a přimlouvá se za ponechání stávajícího řešení. Pan 
starosta odpověděl, že rekonstrukce má rozpočet 16 mil. Kč, město tyto zdroje nemá a pokud proběhne úprava, tak v 
omezené míře. Pan Fikar se dotázal, zda lze platit odpady pololetně. Paní místostarostka odpověděla, že splatnost je 
31.března a lze platit i po částech, ale nejpozději do 31.3. 

 
 
15. Závěr 

Pan starosta poděkoval za účast na jednání, popřál klidné svátky, šťastný nový rok a v 19.44 hod. ukončil zasedání. 
  
 

 
 Mgr. Zuzana Dvořáková      Ing. Aleš Jiroutek 

  místostarostka                        starosta 
  
 
 
 
 
 

Ing. Lenka Brychtová 
ověřovatel zápisu 

                 Tomáš Brychta 
                 ověřovatel zápisu 

 


